

Title (en)  
Currency conversion device

Title (de)  
Währungskonvertierungsgerät

Title (fr)  
Dispositif pour la conversion de monnaies

Publication  
**EP 0841628 A1 19980513 (FR)**

Application  
**EP 97430026 A 19971103**

Priority  
FR 9613776 A 19961106

Abstract (en)

The device has a support (1) such as a card which has a double scale (4) inscribed upon it with different graduations on either side. Each of the two scales is fixed and uniform along its length. Additional columns may be added to either side of the double scale (4) and numbers added such that one currency e.g. Euros is converted to another. A distinctive element such as colour is added as an aid to fixing the decimal place in any conversion. The two left hand columns (2,6) share one colour, the two middle columns (3,5) share a second colour and the two right hand columns (12,13) share a third colour.

Abstract (fr)

L'invention concerne un dispositif peu sensible aux chocs, aux pliures, à l'humidité, permettant la conversion entre deux monnaies lorsque le taux de conversion entre elles est fixe. Le dispositif comporte un support (1) sur lequel sont inscrits une double-graduation (4) et, de part et d'autre, des colonnes de chiffres (2),(3),(5),(6),(12),(13) formant des nombres représentant les valeurs à convertir. Un élément distinctif, de préférence la couleur, analogue de chaque côté de la double-graduation, permet d'identifier le rang d'un chiffre dans un nombre et la position de la virgule éventuelle. Le dispositif est destiné notamment aux conversions entre l'euro et une monnaie actuelle d'un État d'Europe. Il peut être un support publicitaire ou être inscrit sur un support utilisé aussi pour un autre usage comme une carte bancaire. Il peut être réalisé en relief pour les non-voyants. <IMAGE>

IPC 1-7  
**G06G 1/00**

IPC 8 full level  
**G06G 1/00** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**G06G 1/0073** (2013.01)

Citation (search report)

- [XY] US 3760165 A 19730918 - MARCKS F
- [X] GB 822076 A 19591021 - NORMAN JOHN LOGAN
- [Y] BE 894047 A 19821201 - CEDEE FRANCISCUS J T J
- [A] FR 2197198 A2 19740322 - PLANCADE CHRISTIAN [FR]

Cited by  
EP1112699A1; ES2169641A1

Designated contracting state (EPC)  
BE CH DE ES FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0841628 A1 19980513**

DOCDB simple family (application)  
**EP 97430026 A 19971103**